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Klima-, Energi- og Bygningsudvalget har i brev af 10. april 2014 stillet mig følgende 
spørgsmål nr. 117alm. del, stillet efter ønske fra Lars Christian Lilleholt (V), som jeg 
hermed skal besvare.

Spørgsmål 117

"Vil ministeren give sin vurdering af, om det på den lange bane stadig vil væremuligt 
at have et teknologispecifikt prisbaseret støttesystem i Danmark, som vikender det i 
dag, eller om det skal ændres til et mængde- og markedsbaseretstøttesystem – som 
eksempelvis det norske og svenske certifikatmarked – somkonsekvens af EU-
Kommissionens nye guidelines fra april 2014 for støtte tilvedvarende energi?"

Svar

Det følger af Europa-Kommissionens nye miljø- og energirammebestemmelser for 
statsstøtte, at driftsstøtte til energiproduktion baseret på vedvarende energikilder som 
udgangspunkt skal ske ved budrunder, hvor de forskellige VE-teknologier skal 
konkurrere på lige fod med hinanden. Dette udgangspunkt modificeres af en række 
muligheder for undtagelser fra disse krav samt en indfasningsperiode frem til og med 
2016. Der gælder tilsvarende rammer for nye støtteordninger til kraftvarme. 

De nye miljø- og energirammebestemmelser giver mulighed for at etablere 
certifikatmarkeder som det svenske og norske, men der stilles ikke krav herom.

De nærmere konsekvenser af rammebestemmelserne vil i den kommende tid blive 
analyseret nærmere. 

Med venlig hilsen

Rasmus Helveg Petersen

Klima-, Energi- og Bygningsudvalget 2013-14
KEB Alm.del endeligt svar på spørgsmål 117
Offentligt


